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ZÁPISNICA 
zo 17. zasadnutia Školskej komisie  Zastupiteľstva Košického 

samosprávneho kraja, konaného dňa 07. 08. 2012 
 
   
PROGRAM  ROKOVANIA: 
 
1. Otvorenie 
2. Informácia o výsledku kontroly hospodárnosti, efektívnosti a účinnosti nakladania 

s majetkom, majetkovými právami, finančnými prostriedkami, záväzkami, 
pohľadávkami a kontroly plnenia opatrení z predchádzajúcej kontroly 
v samosprávnych krajoch 

3. Plnenie rozpočtu KSK za I. polrok  2012 
4. Poskytnutie dotácie nad 3 300 Eur v zmysle VZN KSK č. 3/2006 o poskytovaní 

dotácií v znení neskorších zmien a doplnkov 
5. Informácia o poskytnutých dotáciách z vlastných príjmov KSK v zmysle VZN KSK   

č. 3/2006 o poskytovaní dotácií v znení neskorších zmien a doplnkov 
6. Zmena spôsobu financovania a  právnej formy príspevkových organizácií na 

rozpočtové organizácie 
7. Zmena uznesenia č. 51/2010 zo dňa 19.4.2010, ktorým bol schválený Rokovací 

poriadok Zastupiteľstva KSK 
8. Intenzita pomoci - spolufinancovanie stredných škôl v zriaďovateľskej pôsobnosti 

samosprávneho kraja v rámci OP: Vzdelávanie, Prioritná os: 1 Reforma systému 
vzdelávania a odbornej prípravy, Opatrenie 1.1: Premena tradičnej školy na modernú 

9. Návrh na zrušenie uznesenia Zastupiteľstva KSK č.104/2010 časť II. bod 5. zo dňa     
28. júna 2010   

10. Rôzne 
11. Záver 
 
K bodu č. 1 
  
Pracovné rokovanie otvoril a viedol predseda školskej komisie pán V. Záhorčák. Pre 
nedostatočný počet prítomných členov komisia nebola uznášaniaschopná. 
Prítomní členovia hlasovaním schválili navrhovaný program rokovania a schválili zmenu 
poradia prerokovávaných bodov vzhľadom na to, že vedúca odboru financií Ing. M Karafová 
sa zúčastnila rokovania ďalšej komisie. 



Hlasovanie: 
Prítomní: 7 
Za: 7 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
 
K bodu č. 7 

 
JUDr. M. Kolesárová informovala členov komisie o tom, že materiál bol spracovaný 

na základe poslaneckého návrhu, ktorý bol prednesený na pracovnom rokovaní predsedov 
komisií v mesiaci jún pred zasadnutím zastupiteľstva. Návrh sa týka zrušenia administratívnej 
povinnosti Úradu KSK doručovať poslancom uznesenia písomnou formou, pretože tieto sú 
dostupné na web-stránke KSK a taktiež na internom portáli v  aplikácii Digitálne 
zastupiteľstvo.  
 
Prítomní členovia komisie odporúčajú prerokovať a schváliť zmenu uznesenia č. 51/2010 zo 
dňa 19. apríla 2010, ktorým bol schválený Rokovací poriadok Zastupiteľstva KSK. 
Hlasovanie:  
Prítomní: 7 
Za: 7 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
 
K bodu č. 8 

 
Ing. Š. Kandráč: v rámci doteraz poslednej výzvy na predkladanie žiadostí 

o nenávratný finančný príspevok zo štrukturálnych fondov EÚ 39 stredných škôl 
v zriaďovateľskej pôsobnosti KSK spracovalo projekty, na ktorých realizáciu žiadajú finančné 
prostriedky vo výške 5 % z celkových nákladov, čo je 690 tis. €. Výberová komisia Agentúry 
Ministerstva školstva, vedy, výskumu a športu pre štrukturálne fondy EÚ odporučila na 
schválenie 10 projektov, s celkovou výškou spolufinancovania zo strany KSK 160 825,82 €.  

Pán J. Krištan podporil tento návrh, pretože školy peniaze potrebujú na svoj rozvoj. 
 
Prítomní členovia komisie odporúčajú zastupiteľstvu materiál prerokovať a schváliť podľa 
predloženého návrhu. 
Hlasovanie:  
Prítomní: 7 
Za: 7 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
 
K bodu č. 9 

 
Ing. Š. Kandráč informoval členov komisie o situácii zabezpečenia stravy pre žiakov 

Spojenej školy, Sečovce. Záujem odboru školstva bol zaradiť do siete škôl a školských 
zariadení výdajnú školskú jedáleň. Doterajší dodávateľ stravy však nebol ochotný dodávať 
stravu v požadovanej kvalite, pretože má rôznych odberateľov stravy. No keďže mu 
v súčasnosti narástol počet stravujúcich sa žiakov z ďalšej školy, rozhodol sa zaradiť 
súkromnú školskú jedáleň do siete škôl a školských zariadení.  

Pán V. Záhorčák chcel vedieť, či je garancia, že dodrží normy pre stravovanie žiakov. 



Pán A. Halenár sa zaujímal o to, kto bude ich dodržiavanie kontrolovať. 
Vedúci OŠ povedal, že po zaradení do siete má právo kontrolovať prípravu jedál úrad 

verejného zdravotníctva, krajský školský úrad, ministerstvo školstva aj zriaďovateľ školy 
(KSK). 
 
Prítomní členovia komisie odporúčajú zastupiteľstvu prerokovať a schváliť zrušenie časti II. 
bodu 5. uznesenia Zastupiteľstva KSK č. 104/2010 zo dňa 28. júna 2010. 
Hlasovanie:  
Prítomní: 7 
Za: 7 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
 
K bodu č. 2 

 
Ing. M. Karafová: nedostatky zistené NKÚ nemali vplyv na výsledky uvedené 

v záverečnom účte. V jednom prípade bola časť z prebytočného majetku KSK, ktorý je 
určený na predaj, zaúčtovaná na účte nedokončených investícií, okrem toho nebola doteraz 
vysporiadaná finančná pomoc nemocnici v Rožňave. Ďalším nedostatkom je, že v kúpnych 
zmluvách majú byť uvedené ceny budov a pozemkov samostatne. Nedostatky vo verejnom 
obstarávaní upraví nová smernica, ktorá bude platiť od 1. 9. 2012. 

Pán A. Halenár sa pýtal, či išlo o prvú kontrolu a ak nie, či sa nedostatky 
z predchádzajúcich kontrol neopakovali. 

Vedúca finančného odboru povedala, že NKÚ chodí pravidelne na kontroly na 
samosprávne kraje od roku 2009. Nedostatky z predchádzajúcich kontrol sa neopakovali. 
 
Prítomní členovia komisie odporúčajú zastupiteľstvu prerokovať a zobrať na vedomie 
Informáciu o výsledku kontroly hospodárnosti, efektívnosti a účinnosti nakladania 
s majetkom, majetkovými právami, finančnými prostriedkami, záväzkami, pohľadávkami 
a kontroly plnenia opatrení z predchádzajúcej kontroly v samosprávnych krajoch 
Hlasovanie: 
Prítomní: 7 
Za: 7 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
 
K bodu č. 3  
  

Ing. M. Karafová: v prvom polroku 2012 bol plán bežných príjmov (daňové príjmy, 
príjmy z poplatkov a platieb za služby, dary, sponzorské príspevky a transfery) splnený na 52 
%, kapitálových príjmov na 19 %. Čerpanie bežných výdavkov za obdobie do 30. 6. 2012 
bolo vo výške 49 % z plánovaných výdavkov. Čerpanie kapitálových výdavkov bolo vo výške 
20 % rozpočtu, vzhľadom na to, že sa neplnia príjmy z fondov EÚ. 
V prognóze daňových príjmov na roky 2013 – 2015, ktorú zverejnilo ministerstvo financií, sa 
uvádza pokles daňových príjmov. Naproti tomu rozpočet KSK pre rok 2013 bol plánovaný 
o 4 mil. € vyšší, ako je prognóza. Na aprílovom zastupiteľstve bol síce pôvodný rozpočet 
znížený o 3 mil. €, aj tak bude v príjmoch chýbať 1 mil. €.  

Pán M. Kyjovský žiadal, aby sa pri monitorovaní a hodnotení cieľov v podprograme 
Konzervatóriá uviedlo, že úspechy na medzinárodných súťažiach dosiahli žiaci Konzervatória 



na Timonovej 2 v Košiciach, pretože ostatné konzervatóriá v Košiciach nemajú súhlas 
ministerstva školstva zúčastňovať sa týchto súťaží. 

Pán A. Halenár vyslovil názor, že hospodárenie KSK dáva pozitívny dojem a rozpočet 
je dobrý.  
 
Prítomní členovia komisie odporúčajú zastupiteľstvu prerokovať a zobrať na vedomie Plnenie 
rozpočtu KSK za I. polrok  2012 
Hlasovanie:  
Prítomní: 7 
Za: 7 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
 
K bodu č. 4 
  

Ing. M. Karafová predniesla žiadosť Mestského klubu vzpierania a silových športov, 
Košice o poskytnutie dotácie na organizáciu Majstrovstiev sveta juniorov a junioriek do 17 
rokov vo výške 16 500,- €. OŠ vo svojom stanovisku odporučil schváliť dotáciu vo výške 
9 000,- €.  
 Vedúci OŠ upresnil, že stanovisko bolo spracované v čase, keď bolo plánovaných 690 
tis. € na spolufinancovanie projektov. Keďže na schválenie je vybratých zatiaľ len 10 
projektov s výškou spolufinancovania 160 tis. €, OŠ navrhuje schváliť žiadosť o dotáciu 
v požadovanej výške, teda 16 500,- €.  
 Pán A. Halenár nesúhlasí s poskytnutím dotácie, lebo to neprinesie pre KSK žiaden 
efekt. Odporúča, aby pri žiadosti o dotáciu organizácie uviedli okrem rozpočtu projektu aj 
jeho krytie, t. j. aby uvádzali v žiadosti, koľko finančných prostriedkov z rozpočtu skutočne 
nemajú pokrytých od sponzorov.  
 Pán predseda zdôraznil, že v tomto prípade to bude prezentácia kraja aj mesta, keďže 
súťaží sa zúčastnia športovci zo 60 krajín sveta. 
 Vedúca FO ešte predniesla žiadosť o dotáciu vo výške 7 000,- € pre folklórny súbor 
Čačina na festival v Šanghaji, ktorú predložil pán poslanec J. Volný na rokovaní kultúrnej 
komisie a táto jeho návrh schválila. 
 
Prítomní členovia komisie navrhujú schváliť dotáciu pre Mestský klub vzpierania a silových 
športov vo výške 16 500,- €. 
Hlasovanie:  
Prítomní: 7 
Za: 6 
Proti: 1 
Zdržal sa: 0 
  
K bodu č. 5 
  

Ing. M. Karafová: v predloženom materiáli je zoznam dotácií, ktoré poskytol pán 
predseda a ktoré zamietol a z akého dôvodu. 
 
Prítomní členovia komisie odporúčajú zastupiteľstvu prerokovať a zobrať na vedomie 
informáciu o poskytnutých dotáciách z vlastných príjmov KSK v zmysle VZN KSK č. 3/2006 
Hlasovanie:  



Prítomní: 7 
Za: 6 
Proti: 0 
Zdržal sa: 1 
 
K bodu č. 6 

 
Ing. M. Karafová uviedla, že analýza výsledkov hospodárenia organizácií 

v zriaďovateľskej pôsobnosti KSK ukázala, že rozpočet príspevkových organizácií je skoro 
rovný príspevku od KSK, t. j. ich vlastné príjmy sú veľmi nízke. OF preto navrhuje 
pretransformovať 10 kultúrnych a 4 školské organizácie na rozpočtové. Rozdiel medzi 
príspevkovými a rozpočtovými organizáciami je v tom, že rozpočtové vstupujú svojim 
rozpočtom do rozpočtu KSK, t. j. ich príjmy prechádzajú cez účtovníctvo KSK, kým príjmy 
príspevkových organizácií z ich vlastnej činnosti zostávajú len v ich účtovníctve.  

Vedúci OŠ uviedol, že školy, ktoré majú vyššie príjmy ostávajú príspevkové, aby 
odvodom DPH neprišli o prostriedky zo svojej činnosti. Príjmy z vlastnej činnosti v 100 %-
nej výške používajú školy, ktoré ich vytvorili, len u rozpočtových organizácií dochádza 
k určitému časovému posunu ich použitia, keďže musia prejsť cez účtovníctvo KSK. 

Pán A. Halenár je presvedčený, že toto je opačný trend ako vo svete. Napr. vo Veľkej 
Británii prebehla privatizácia škôl až po základné, aby sa vytvoril priestor získavať 
prostriedky svojou činnosťou.  

Pán J. Blaškovan uviedol, že bol riaditeľom SOŠ, Prakovce v čase, keď škola 
dostávala príspevok od strojárenského podniku, pre ktorý vychovávala učňov. Po krachu 
podniku, žiaci stratili budúceho zamestnávateľa, sú z nich tzv. štátni žiaci. V súčasnej 
hospodárskej situácii niet podnikov, ktoré by mohli platiť školám za výučbu svojich budúcich 
zamestnancov.  

Vedúci OŠ uviedol, že sa zmenili podmienky zo strany odberateľov – nie je záujem 
o služby škôl, trh nepotrebuje ich služby ako predtým. Príjmy škôl klesli nie v dôsledku 
pasivity z ich strany. 

Pán predseda doplnil, že školy chcú byť príspevkovými organizáciami, ale v dôsledku 
nepriaznivých ekonomických podmienok nevedia splniť kritéria v zmysle zákona.  
 
Prítomní členovia komisie odporúčajú zastupiteľstvu prerokovať a schváliť zmenu spôsobu 
financovania a právnej formy príspevkových organizácií na rozpočtové organizácie od 1. 
januára 2013 u kultúrnych a školských organizácií. 
Hlasovanie:  
Prítomní: 7 
Za: 7 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
  
K bodu č. 10 

 
Pán A. Halenár sa opýtal, aké kroky boli vykonané na ochranu majetku objektu školy 

na Popradskej ulici. 
 Vedúci OŠ uviedol, že opatrenia vykonal odbor správy majetku. Pokračuje sa v snahe 
odpredať tento majetok, doteraz boli vypísané 3 súťaže, ktoré neboli úspešné, pripravuje sa 
štvrtá.  
 Pán A. Halenár uviedol, že spôsob financovania škôl je neudržateľný a nesprávny. 
Navrhol spracovať materiál o stave školstva KSK, preposlať ho členom komisie na 



pripomienkovanie. Zároveň osloviť iné inštitúcie, zamestnávateľov a ďalších odborníkov 
z praxe, aby sa k problematike vyjadrili. Po spracovaní pripomienok zvolať mimoriadne 
monotematické zasadnutie školskej komisie k tomuto problému.  
 Vedúci OŠ povedal, že aj v programovom vyhlásení vlády je jednou z hlavných úloh 
postupná zmena financovania škôl od normatívneho k financovaniu podľa kvality. 
 
Prítomní členovia komisie ukladajú odboru školstva predložiť na najbližšiom rokovaní 
školskej komisie správu o stave objektu na Popradskej ulici (bývalé športové gymnázium). 
 
Prítomní členovia komisie ukladajú odboru školstva spracovať analytický materiál súčasného 
stavu financovania stredných škôl, aké sú výhľady do budúcnosti a tiež aké návrhy odbor 
školstva predložil ministerstvu školstva a ktoré z nich boli realizované.  
 
K bodu č. 11 
 

Po vyčerpaní všetkých bodov programu predseda komisie V. Záhorčák zasadnutie 
komisie ukončil. 
 
 
 

...................................................... 
Ing. Štefan Kandráč 
tajomník komisie 

...................................................... 
Mgr. Viliam Záhorčák 

predseda komisie 
 


